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Skrivelse om mikroplaster i stadsdelen  

Det är mer regel än undantag att det går att hitta plastskräp liggandes i stadsdelens olika 

områden där det vistas mycket folk. Om inte mer görs för att säkerställa att all plast antingen 

slängs i rätt behållare eller återvinns riskerar stadsdelen att förgiftas med än mer mikroplaster 

i såväl mark som vatten. En del av plasten i naturen kommer från människor som avsiktligt 

slänger skräp i naturen. Det handlar då ofta om fimpar eller förpackningar. Det är inte 

ovanligt att plastskräp tillåts ligga kvar på offentliga ytor länge, och ibland ser man samma 

skräp komma fram i tö som legat där sedan hösten. En betydligt större andel består av skräp 

som slängts i soptunnor men som sedan rivits ut av djur, eller fallit ut på grund av kärlen är 

överfulla. Ytterligare källor till plastföroreningar kommer från plastmaterial som används 

offentligt och som sprider sig, exempelvis plastgranulat i lekparker.  

 

Det går knappast att överdriva vikten av att få ett stopp på spridningen av mikroplaster. 

Förekomsten i natur och i grundvatten har oöverskådliga effekter på människor och djurs 

hälsa. Det är uppenbart att vårt arbete för att stoppa spridningen av mikroplaster är 

otillräckligt i staden, och att politiken behöver ta ett större ansvar för att städa upp den plast 

som hamnar i naturen.  

 

Våra frågor till förvaltningen är 

- Hur ser ansvarsfördelningen ut när det gäller plast och mikroplaster i Skarpnäcks 

stadsdelsområde? 

- Vad gör stadsdelen för att motverka spridning av plast i naturen?  

- Har stadsdelen tillräckligt mandat och tillräckliga verktyg för att kunna garantera att 

andelen mikroplaster inte ökar i vatten och mark?  

 


